
Ugyancsak nagy segítség a labor és mûszer háttér, ami révén
számos érdekes szakmai feladatban vehettem részt. Az elmúlt
évtizedek alatt százas nagyságrendû, rendkívül színes terve-
zési munka részese voltam.
Abból a szempontból is fontos a felsõoktatásban való tevé-

kenység, hogy ennek révén nagyon sok céggel van szakmai
kapcsolatom. Így könnyebben lehet a fontos szakmai infor-
mációkat megszerezni, de azt is remélem, hogy sok cégnek
tudtam én is hasznos segítséget nyújtani.
Kezdettõl fogva foglalkozom a számítástechnikával. A

családi vállalkozásként mûködõ szoftver fejlesztõ cégünk
ugyancsak sikeresenmûködik.Mind az oktatás, mind a szoft-
ver fejlesztés megköveteli, hogy egyes témákat ne csak felü-
letesen ismerjen az ember. Ezeken keresztül lehet igazán
megtanulni a szakmát.

MÉ: Mit szeretsz az épületgépészetben?

BM: Dinamikusan fejlõdõ terület, ami folyamatos szakmai
kihívás, így nem lehet ráunni. Szerteágazó szakma, ezértmin-
denki találhat magának olyan szakterületet, amelyet szívesen
végez. Sok fajta tevékenységre van lehetõség, foglalkozhat
valaki tervezéssel, kivitelezéssel, üzemeltetéssel, gyártással.
Ha ezek után is van még valaki, aki azt mondja, hogy nem
találja meg a kedvére való feladatot, akkor valószínûleg ön-
magát okolhatja.

MÉ: Mit tartasz leginkább sikerednek?

BM:A szakmai sikerek közt egyértelmûen a szoftvereink áll-
nak az elsõ helyen. Nagyon jó érzés, hogy ezeken keresztül a
szakmának olyan munkaeszközöket készítettünk, amelyeket
a szakmánk ma már alapvetõ elvárásként kezel, és ezeken
keresztül jelen vagyunk szerte az országban a tervezõk fel-
adataiban. Az is öröm, hogy ennek apropóján sokan keresnek
meg telefonon és emailben, hogy a szakmai tanácsot adjunk,
így sok kollégával szorosabb a szakmai kapcsolatom.
Oktatói pályám során már több ezres azoknak a szakembe-

reknek a száma, akiknek a tudásához én is hozzájárulhattam.
A szakma oktatói munkámat azzal ismerte el, hogy eddig 3
alkalommal is megkaphattam az év oktatója kitüntetõ címet.
Dehasonlóképpenbüszkevagyok aMacskásyAlkotói díjra is.
Siker a Pollack Expo szakmai kiállítás és konferencia,

amelynek kb. 25 éve fõszervezõje vagyok. Ez a tavaszi pécsi
találkozó a legtöbb szakember számára kötelezõ programként
szerepel a naptárjában. Jó érzés látni, amikor a rendezvény
pörög, és több ezer szakmabeli találkozik a szakmával és a
kollégáival, barátaival.
Örömet jelent számomra, hogy a lányaim sikeresek szak-

májukban. Azzal, hogy a közvetlen közelünkben élnek mind-
ketten, az is megadatik, hogy gyakran töltsem együtt az idõt
négy unokámmal.

MÉ: Mit tartasz a szakma elõtt álló legnagyobb kihívásnak

jelenleg, és mit javasolsz, mit kellene másképp csinálnunk?

BM: Zajlik a nagy generáció váltás. Sok meghatározó kol-
léga vonul vissza a szakmai, közéleti tevékenységtõl. A mai
munkerõhiányos idõszakban nehéz a pótlásukat megoldani.
Ugyanakkor amai világunknak az is sajátossága, hogy sokkal
kisebb szerepet kapnak a személyes kapcsolatok. Szerencsére
a szakmánkat sok vonatkozásban családias légkör jellemzi.

Azt gondolom, hogy ezt a nyitottságot kell a kapcsolatainkban
erõsíteni,mert ennekelõnyeivalamennyiünk számára fontosak.
A szakmában dinamikus változásokat élünk meg. Az

elektronika egyre meghatározóbb, több EU direktíva követ-
kezménye, hogy az épületekkel és a fontosabb épületgépé-
szeti berendezésekkel kapcsolatos elvárások, követelmények
új kihívásokat jelentenek a szakma számára. Azonban gyak-
ran hiányzik a szakképzett munkaerõ a korszerû rendszerek
építésénél, üzemeltetésénél. Ez új koncepciók kialakítását,
kevesebb élõmunkát igénylõ, elõregyártott egységek haszná-
latának elterjedését követeli meg.

MÉ: Mit üzensz a korosztályodnak, a fiatalabbaknak?

BM: Használják ki, hogy a szakemberek iránt most nagy a
kereslet. Természetesen ezt alázatos, tisztességes munkával
kell meghálálni. Végezzék ezt úgy, hogy a szakmánk társa-
dalmi megbecsülését növeljék. Mindezt csak összefogással
lehet megtenni, ezért minél elõbb vegyenek részt az épületgé-
pészek nagy családjának munkájában. Tegyék ezt a Mérnöki
Kamara vagy más szervezett formában, aktívan vegyenek
részt a kiállításokon, konferenciákon és egyéb rendezvénye-
ket, találkozzunk minél gyakrabban.
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Arnold Károly (1932-2019)
A családtól kapott tájékoztatás szerint 86
éves korában elhunyt Arnold Károly, az
épületgépészek doyenje, az elsõ Macskásy-
tanítványok egyike, épületgépész generá-
ciók mestere.
A Budapesti Mûszaki Egyetem Gépész-

mérnöki Karán az épületgépész szakot jeles eredménnyel
végezte. Az egyetem után a Szerelõipari Vállalathoz irá-
nyították, majd a Lakóépület Tervezõ Vállalathoz került,
mint tervezõ. 1963–tól az épületgépész osztály vezetõje.
Jelentõs létesítmények tervezési munkáit irányította veze-
tõ tervezõként. Gyémántjelvényes igazságügyi szakértõ és
mediátor. Tervezõ generációk munkáját segítették az
általa összeállított tervezési segédletek.

Emlékét megõrizzük!

Nagylucskay László József (1949-2019)
Hosszantartó, súlyos betegség következ-
tében életének 70. évében, 2019. január 13-
án elhunyt Nagylucskay László József, a
Magyar Mérnöki Kamara Épületgépész
Tagozatának alapító tagja, a Szabolcs-
Szatmár-Bereg megyei Mérnöki Kamara
épületgépész szakcsoportjának elnöke.
Betegsége hosszan tartott, halála mégis

váratlanul ért bennünket.
Tervezõi tevékenysége kiemelkedõ életútról tanúskodik.
Dolgos szakmai életében hatalmas referenciát „állított
össze”. Munkájával kivívta a szakma megbecsülését, élet-
útja során a magyar épületgépészet fontos egyénisége lett.
Kétszer volt az „Év épületgépész mérnöke”, megkapta a
tervezõknek adható legmagasabb szakmai kitüntetést, a
Macskásy Árpád Díjat.
Emlékét megõrizzük. Nyugodjék békében! Gy. Z.
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